
JÆGERSPRIS KOMMUNE 
ØKONOMIUDVALGET

Det meddeles herved, at der afholdes økonomiud
valgsmøde

Mandag, den 7» december 1981» kl. 14«oo 
på Jægerspris rådhus, udvalgsværelse II, med 
følgende

D A G S O R D E N  :

li
Tillægsbevillinger - Teknisk udvalg 
Rensningsanlæg Neder-Dråb.

Dag og år:

Mandag, 7* december 1901
Blad nr.

lo98

i ^ '

Lønkonto mangler ... o53“°2-olo~o7
El er p.g. af stignende
priser overskredet ... o53-o2-131-o2
Slam ................  o53-o2-271-o3
Rensningsanlæg - tørslev 
Der er ikke afsat budgettal, 
men følgende udgifter er
afholdt: ............  o53“03"030“04
Ea&t ejendom........  o53-*o3-llo-o7
Vandforsyning 
Elafgifter og stigning 
i forbrug er her over
steget budget .......   lo4-oo-lol-o2

Vejvæsen
Vejes udskillelse af
matriklen ........... 214-00-036-06
Vejbelysning ........  22o-oo-olo-o4

22o-oo-o2o-oo

Beregnede renter af udlæg
vedr. kloak .........  o53“0 3-31o-o8

kr. lo. 000

it 40.000
11 3I .000

■i l.ooo
11 2.ooo

11 5 5*ooo

11 32.000
11 3.000n loo.ooo

kr. 274.000

11 2 74.000-
kr. 0

1.12.1981:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man ansøget om godkendelse af omhandlede til
lægsbevillinger og således at den under renseanlæg 
Neder-Oråby anførte bevilling hæves fra kr.8l.000  
til kr.loo.oog,- under hensyntagen til resterende 
bortkørsel af slam.
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Tillægsbevilling - økonomiudvalget 
I forbindelse raeb gennemgangen af budgetrapport 
pr. 2 7.1 1.8 1 er følgende overskridelser 
konstateret:
Matr. nr. 11G Gerlev og
A o Landerslev_________
Arealet er erhvervet i 
indeværende år og har medført
afledte driftsudgifter. .003 lo olo 05 kr. 7.000  
beløbet kan delvist dækkes 
ved indgåede ej budgetterede
forpagtningsafgift.... 003 lo o4o 04 " - 4.000
Administrationsbygningen 
Få grund af nye opmålinger 
i forbindelse med ibrugtagning 
af ny fløj i socialforvaltningen 
er løn til rengøringspersonale
overskredet .......... 00 I30 ol n 65.000
Stigende anvendelse af EDB liar
medført en overskridelse på
dette område nå ...... 00 241 o3

m 50.000
Fællesudg.&get lønstigning samt

6 o 5 00 230 5o 11 25.000

aktivitet i kantine nødvendiggør
en ekstrabevilling .... 00 27o o5

n 2o.ooo
Kontigent til kommunale-
sammenslutninger ..... 00 321 06 11 14.000
Revision ............. 00 327 5o 11 71.000
Socialforvaltningen 
Kontorholdsudgifter ... • 6lo 00 161 o7

11 lo. 000
6lo 00 171 o3

11 lo . 000
Skatte forvaltningen 
Lønområdet er under-
budgetteret .......... .611 00 o5o 06 n 7 5.ooo

kr. 343»ooo

3. \
Kommuneplanens økonomi*
Ajourføring af kommuneplanforslagets for
udsætningsdel vedr. økonomi.
Det vedtagne budget for 1982 danner grund
lag.
lo.1 1.1981."
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget, idet man fra bogholderiets side vil udar
bejde en ajourført ”spillerumsopgørelse".



I l

Inventaranskaffelser:
Social- og sundhedsforvaltningen ansøger 
om i regnskabsåret 1982 at måtte anskaffe 
diverse aflåselige skabe fra fa, Heinrich 
Roepstorff A/S til forvaltningen enkelte 
kontorer til en samlet pris a 35.985 kr. 
incl. moms (tilbud vedlagt).
Inventarønsket er fremsat i forbindelse 
med budgettet for 1982 og er optaget i bud
getbemærkningerne.
Baggrunden for ansøgningen skyldes at for
valtningen i dag ikke opfylder register
tilsynets krav med hensyn til opbevaring 
af personsager og edb-materiale med person
oplysninger, idet materialet opbevares på 
åbne reoler i de enkelte kontorer.
Ved anskaffelse af de nævnte skabe vil al
le sådanne sager kunne aflåses efter ar
bejdstids ophør.
økonomisk forvaltning, den 2 3.11.81  
På konto for anskaffelse og vedligeholdelse af 
inventar og kontormaskiner er der i 1982 afsat 
kr. 295.000*
Af dette beløb er der jfr. budgetbemærkninger 
reserveret kr. 9o.ooo til 3* stk. terminaler 
samt kr. 3o.oo° ialt til indkøb ?f inventar 
som har relation til sikkerhedskrav«

5jl

Kloakbidrae- - vedr. ejd. matr. nr. 25i Over-Dråby
_______________i_____________________________
Som følge af nedlæggelse af lejlighed på 1. sal 
søges om tilbagebetaling af tidl. indbetalt 
kloakbidrag kr. 4.600.

6 .

Tillægsbevilling - brandkonmissionen
Som følge af stigning i lønninger p.g. af ny 
overenskomst er det nødvendigt at søge 
tillægsbevilling på  .......... kr, 23.50 0

Samtidig søges om dækning af 
udgifter til vicebrandinspektørens
efteruddannelse ......... ...... 11 23.000

_kr^46JL5oo
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1

budget forbrug merfor
brug
korrig

Faste ejendomme 
011 90 061 - 04 62.920 86.010 25.000
Elevtilskud 
332 00 040 - 03 294.300 355.455 91.000
Folkebibliotek
lønninger
350 00 010 - 02 265.300 239.542 25.000
Solbakkeskolen:
Pedellønninger 
301 02 270 - 02 107.230 113.135 25.000
Rengøring, løn 
301 02 350 - 05 358.340 394.726 125.000
Administr.løn 
301 02 985 - 03 4.490 8.943 5.000

Sogneskolen:
Kørsel, pedel 
301 05 381 - 05 6.340 lo.867 5.000
Administr.løn 
301 05 970 - 04 90.480 125.341 55.000
Skemalægning 
301 06 096 - 06 1.870 7.825 6.000
Censorbespisn. 
301 06 145 - 02 2.150 5.882 4.000
Møllegårdskolen:
LejrskoleQ QkC-------- --A~A-7t-7f £-- Ĥ3 OO O — -̂0 ■
Administr.løn

-- iL a u ■■ 'i '.l'-v O 'i O

301 08 960 - 01 99.110 88.803 7.000
301 09 015 - 01 16.800 19.583 3.000

1 1

O
Budgetkontrol i KULTURELT UDVALG mandag 
den 30. nov. 1981, hvor nedenstående over
skridelser blev konstateret:

Merforbrug ialt ............  k r . + 376 .000
der fordeler sig på følgende hovedområder:
Lønninger ........ ..........  kr. 251.000
Fast ejendom ................ - 25.000
Serviceforanstaltninger ... - 100.000
Det indstilles til økonomiudvalget, at mer 
forbruget dækkes ind gennem budgetomplace
ringer fra følgende konti:
Knallertkøreskole o3512o2o-o9 58.000
Arbejdsskole 32111o11-o4 50.000
Særfors.udlægning 3o1o1555-o8 268.000

Kulturelt udvalg den 30/11-81:
Indstilles med anbefaling til økonomiudv.



tf.

Fritidsundervisning for voksne - tillægsbevilling
^  9

Alm. fritidsundervisning for voksne 
kt. 32700010-08 lønninger -13.500,-
Specialunderv. og Erhv.mæssige kurser
kt. 32900012-09 lønninger + 13.500,-

0 /-
Begrundelse: Der er startet flere hold end forudset
Kulturelt udvalg den 30/11-81:
Indstilles med anbefaling til økonomiudv.

J
j0
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Landvæsenssag 11/1981 
Afvanding af llHorsemosenl,
økonomisk forvaltning har pr. 23.9*81 fremsendt 
opkrævning i h.t. kendelse på ialt kr. 53«5o3,69 
og anmodet om "betaling senest 3 0»lo»8 1.
Grundejerforeningen fremsender herefter brev 
af 3 0.lo.81, hvoraf det fremgår, at man 
beder om en frøftelse angående betalingsmåden, 
da foreningen ikke har midlerne.
ØKONOMIUDVALGET 9.11,81:. Man tager en forhandling 
administrativt vedr. afdragsmåde.
økonomisk forvaltning, den 2 6,11,81  
Der er d.d. afholdt møde med repræsentanter fra 
grundejerforeningen, hvor efterfølgende aftale 
blev truffet:
Beløbet afdrages over 3 år med første afdrag 
pr. 15.5»81 og sidste afdrag 15.5.84.
Restgæld tilskrives rente svarende til kommunens 
højeste indlånsrente i pengeinstitutter(f.t.15$)

£
lo.

Beretning til boligsikringsregnskabet for 
198o:
Kommunernes Revisonsafdelings beretning om 
revisionen af boligsikringsregnskabet for regnskabsåret 198o.
Social- og sundhedsforvaltningen har udar
bejdet skriftlige besvarelser til de af 
revisionsafdelingen fremførte kritiske bemærkninger, Besvarelserne vedlægges.
SOCIALUDVALGET den 24.11.1981: De af for
valtningen udarbejdede besvarelser anbefales .



11.

Beretning til socialregnskabet for 198o:
Kommunernes Revisionsafdelings beretning 
om revisionen af de sociale regnskaber for 
året 198o.
Social- og sundhedsforvaltningen har ud
arbejdet skriftlige besvarelser til de af 
revisionsafdelingen fremførte kritiske be
mærkninger, der vedlægges.
SOCIALUDVALGET den 24.11.1981: De af for
valtningen udarbejdede besvarelser anbefa
les .

1 2.

ALDERSINTEGRERET INSTITUTION I DAL8Y d05.11.81
Personalet på skolepasningsordningen på Solbakke
skolen anmoder i skrivelse af 30llo81 om genfor
handling af indretningen af den alders«integr. 
institution•
Baggrunden for anmodningen er, at personalet via 
dagspressen har erfaret, at man ikke fortsat kan 
påregne, at stadion i Dalby vil blive benyttet 
til legeareal for den nye institution. Legearea
lets placering på stadionarealet har netop været 
en af forudsætningerne for den tidligere af per
sonalet godkendte indretning af institutionens 
indendørs faciliteter.
SOCIALUDVALGET den lo.11.1981: Man anmo
der kulturelt udvalg om at behandle det 
fremsatte forslag som en HASTESAG, idet 
forslaget oin bevarelse af idrætspladsen 
griber afgørende ind i det eksisterende 
projekt omkring den aldersintegrerede in
stitution.
Kulturelt udvalg den 16/11-81:
Den gamle opvisningsbane ved Solbakkesko
len bevares.
Socialudvalget anmodes om at udarbejde 
nyt forslag til udendørsfaciliteter til 
institutionerne m.v.
Socialforvaltning.en, den 2o. 11.1981: Arki
tekt Hjorth, Erik Jensen og Hans Erik Jen
sen er anmodet om at komme til stede til 
udvalgsmødet kl. lo.oo.
SOCIALUDVALGET den 24.11.1981: Det ved- ' 
toges at indkalde til et fælles møde med 
kulturelt udvalg og socialudvalget. Mø- ' 
det foreslås afholdt mandag den 3o. novem 
ber 1981 kl. 8.oo. '

fortsættes....



Dag og år: Blad nr.

fortsat

Afdelingsleder Erik Jensen overvejer hvil
ke konsekvenser en bevarelse af idræts
pladsen vil have for den aldersintegrerede 
institutions indretning.
Endvidere indbydes arkitekt Hjorth til 
deltagelse i fællesmødet.
SSF, den 2.12.81: der er indkaldt til fællesmøde 
fredag den 4.12.81 kl, 9,oo på Solbakkeskolen i 
Dalby mellem kulturelt udvalg og socialudvalget. 
Indstilling vil fremkomme til økonomiudvalgets 
møde den 7,12.1981.

13.
Vedrørende matr. nr. 1 EU af Jægerspris hgd.
Ved arealets overgang fra land- til byzone vil 
ejendommen blive omfattet af reglerne i lov om 
frigørelsesafgift. På grundlag af foreliggende 
oplysninger kan frigørelsesafgiften skønsmæssigt 
opgøres til kr. 4oo.ooo, hvoraf halvdelen til
falder kommunen. Den endelige beregning kan dog 
først finde sted når vurderingsmyndigheden har 
vurderet arealet efter zoneinddragelsen, hvor
for ovennævnte afgiftsbeløb må tages med forbe-

Mandag, 7. december 1981 H o l
Formandens 
initialer:

hold.

14.

Vedrørende forpagtningsafgifter
Økonomiudvalget bedes tage stilling til forpagt
ningsafgifter for nedennævnte:

2a Gunnar Nørhave - 32.713 m = 5>9 tdl« 
b Arne Larsen - 33*54o nr = 6,o tdl. 
c Sv. Aarøe Petersen

ØKONOMIUDVALGET 12.10.81:
Ad.a + b, 6 tdr. byg pr. tdr. land.
Ad.c. Sv. Årøe Petersen efter nærmere aftale til 

næste møde.
ØKONOMIUDVALGET 9.11.81: Udsættes til næste møde.

&jendomsskatterestance vedr« ejendommen



Uerholdelige skatter vedr, 197o og tidl.
Den samlede restance for ovennævnte skatter udgør 
ialt kr. 2 3.6 7 1,2o og vedr. 5 personer.
3 personer ses ikke at være rykket i de seneste 
5 år, hvorfor de indstilles til afskrivning som 
uerholdelige.
De nævnte personer er:

restance
.......... kr. 4.666,92
........... " 6.540,73
.......... " 6.874,21

kr. 18.o81.86
De to øvrige restanter har en løbende aftale.

\
/S

H l

Vedr, leverence af skolemælk
Ved fremmøde pr. 7.9.81 meddelte salgsinspektøren 
for øernes konsummælk-selskab, at kommunen 
fra I.I0 .8I vil blive pålagt ca. lo øre pr, 
leveret enhed.
Stigningen skyldes følgende afgifter:
- stopafgift 2 øre pr. leveret enhed(dækker 

leveringsudgifter
- hertil en afgift på 7 øre pr. enhed ved 

leverencer på under 29o 1 pr. uge pr. 
institution.

Udover disse afgifter skulle der ikke kunne 
opkræves anden betaling.

Kulturelt udvalg den 14/9-81:
Indstilles med anbefaling til økonomiudv.

ØKONOMIUDVALGET 12.10.81: Overlades til K.U. til 
nærmere undersøgelse.

Kulturelt udvalg den 26/lo.81:
Regnskabstallene vedr. elevbetaling, EF- 
tilskud og kommunens andel af udgiften til 
skolemælk medtages på udvalgsmødet den 16.
nov. 1981.
Sekretariatet den 12/11-81:
Økonomisk forvaltning meddeler følgende 
byrdefordeling for oktober måned 1981:

fortsættes o • • • •



fortsat 

1/4 1 indk. elevbt. EF-tilsk. komm.udg.
sødm. 1,15 
letm. l,o3 
kær.m. o, 9 2

o,35
o,35
o,35

o , 5o 
o,29 
o,12

o,3o a) 
o,39 b) 
o,45 c)

Samlet forbrug okt. 1981 for 3 skoler:
1 / 4  1 indk. elevbt. E F .tilsk. komm.u d g .

1 7.667 8.817 - 2.683 3:792;- 2.340
1 3.7o6 3.817 1.297 1.058 1.462
. 1.139 1.047 398 139 509

12.512 13.681 4.378 4.989 4 . 3 1 1

Kulturelt udvalg den 16/11-81:
Under henvisning til ovenstående byrdefor
deling indstilles det med anbefaling til 
økonomiudvalget, at mælkeordningen fort
sætter uændret.
Det vil sige, at eleverne fortsat kun be
taler kr.o,35 for 1/4 1 mælk.

18.

Femhøj vandværk.
Jfr. udvalgbeslutning af 1.9*81 er der truffet 
skriftlig aftale med
om erstatning i.h.t. EF’s erstatningsregler f.s. 
v. angår afgrødetab efter lægning af vandledning 
over præstegårdens jorden til

samt forbrændingsanstalten.
Endvidere er truffet aftale med fmd. f./præste
gårdsudvalget om servituterstatning i flg. gæl
dende regler: J vurdering pr. nf, her 1 ,2 5 kr/nf. 
Ialt berøres 960 nf af den tinglyste servitut. 
1.12.81: Teknisk udvalg.
Aftalen fremsendes til økonomiudvalget med anbe
faling.



19.
Fælleskommunal losseplads

1 ^
På grundlag af et udarbejdet fællesoplæg omkring 
Jægerspris kommunes indtræden i den fælleskommunal 
losseplads Maglehøjgård i Skibby ønskes Teknisk 
udvalgs stillingtagen hertil, herunder den videre 
beskæftigelse for den på lossepladsen i Kulhuse 
ansatte mand samt et evt. tilbagesalg til fa.ENMA- 
CTO af affaldskompaktor.
1.12.1981:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet amn anbefaler det her omhandlede fordelings
princip, hvorefter Jægerspris kommune bidrag for 
optagelse andrager kr. 914.431,- 
Oet af fa Enmaco fremsendte tilbud af 3o.11.1981 
vedr. kompaktor forelægges fællesudvalget for los
sepladsen.
Den idag værende mand på lossepladsen i Kulhuse 
agtes overført til materielgårdens mandskab.

' M .
r

— r  T f -----------

A'-'iIctÅ' 'T /

2o .

Kloak - kommunehuset.

Da man ved etablering af pumpebrønd med tilhørende 
el-skab er kommet ca. 1 m ind på naboejendommen 
matr.nr. 14 F forespørger vedkommende ejer

om kommunen, ud over det 
strengt nødvendige areal (ca. 5o m2), også vil 
købe ca. 35o m2, som i dag benyttes som nytteha
ver af 2 familier, som er bosiddende i kommune
huset.
1.12.1981:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man anbefaler, at man erhverver det omhandlec 
totale areal på 35om2 til en pris af kr,



21. . «

Komnruneve.j lol.
På foranledning af ejeren af matr.nr. 19 B af 
Barakkerne har landinspektør Børge Hansen fore
taget retablering af ejendommens skel.

Ved denne retablering er det konstateret, at 
Barakvejen i indersiden af svinget er blevet ud
videt ind over ejendommens skel.

Barakvejen er bestilt udskilt i 1982. Til den tid 
vil en løsning af spørgsmålet trænge sig på.
Børge Hansen vil derfor foreslå, at der alleredt 
forinden optages forhandling med ejendommens ejer, 
fru Solveig Lyngbye, om erhvervelse af det nød
vendige vejareal således, at ejendommens berig
tigelse kan medtages i udskillelsessagen.

Sideudvidelsen angår naturligvis også naboejendom
men matr. nr. 19 N, men kommunevejen slutter ved 
skellet mellem de 2 ejendomme.
1.9.1981:

Dag og år:

Mandag, 7 » december

Der rettes henvendelse til ejeren om arealerhvervel
se.

lo.9.1981:
Aftalt med Børge Hansen, at denne fremsender en are- 
arerhvervelsesplan udvisende det totale vejareal 
incl, lm rabat,
16.9.1981:
modtaget nævnte plan 

28.lo.1981:
rettet henvendelse til

1981
Blad nr.

llo3
Formandens 
initialer: , )

6.11.1981:
fremsender skrivelse, hvori 

erklærer sig indforstået med at afstå det for
nødne areal til vej ca.lom2 til en pris af 
pr.m2.

1.12.1981:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man anbefaler at man erhverver arealet til 
den her anførte pris ca



22. 6.

Planstyrelsen/Forsvarsministeriet«

Planstyrelsen fremsender i kopi forsvarsministeri
ets skrivelse af 22.oktober 1981 om kommuneforsla
get for Jægerspris kommune., idet man henleder op
mærksomheden på det af forsvarsministeriet anførte 
skar man anmode kommunalbestyrelsen om at tage hen 
syn til bemærkningerne i forbindelse med den ende
lige behandling om vedtagelsen af kommuneplanen*

lo.1 1.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget med følgende bemærkninger: 
ad fremtidig boligbyggeri«
Udvalget finder, at punktet som det fremtræder på 
side 24 i komrauneplanforslaget bør bevares uændret. 
Der er i den forbindelse den 11.11.1981 rettet fo
respørgsel til stiftelsen omkring omhandlede a- 
real.
ad område B4 (126 boliger).
Dette område er, selv om det endnu ikke er bebyg
get, disponeret på en sådan måde, at disse planer 
ikke kan ændres. 
ad område C2*
I al væsentlighed som for område B4 anført. 
ad område CltD2,D3»D5»S7,S8*
Disse områder er alle forlængst udnyttet og bebyg
get, og et evt. forbud mod yderligere udnyttelse 
og bebyggelse synes ikke realistisk endsige gennem
førligt. 
ad stier.
Der vil i forbindelse med den videre stiplanlægning 
blive optaget forhandling med kommandantskabet i 
Jægerspris i det omfang stiføringer berører eller 
er i sammenhæng med militært område. 
ad offentlighedens adgang til militært område.
Man er her indstillet på at optage de nødvendige 
forhandlinger med såvel stiftelsen som militæret.



2 1
Kommandantskabet i Jægersprislejren meddeler
ved skrivelse af 26,8.81 følgende:
1. Arealet mellem Jægerspris slot og Karolinehøj 

er ikke medtaget som militært areal. Arealet 
overvejes inddraget som øvelsesområde,

2. Der orienteres om den ringe stand mange af 
forsvarets boliger har. Mange af boligerne 
er saneringsmodne.

3. Den påtænkte øst-vest gående sti langs 
Karolinehøjgærdet vil med passende passager 
kunne indpasses i forsvarets fremtidige 
brugsplaner. løvrigt fremhæves, at de samlede 
stiplaner bør sættes i relation til mili
tærets ønske om forlægning af Kulhusvejen,

4. Herudover nævnes forskellige forhold omkring 
arbejdspladser, badestrande og adgang til 
militære arealer.

lo.1 1,1981.
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-udval- 
get med følgende bemærkninger: 
ad 1 .
Udvalget finder, at punktet , som det fremtræder på 
side 24 i kommuneplanforslaget, bør bevares uændret 
Der er i den forbindelse den 11.11.1981 rettet fore 
spørgsel til stiftelsen omkring omhandlede areal, 
jfr. i øvrigt Forsvarsministeriets skrivelse til 
Planstyrelsen. 
ad 2.
Punktet bevares som udformet. 
ad 3 .
Punktet på side 14 i kommuneplanforslaget udvides 
med: "Der vil i forbindelse med den videre stiplan- 
lægning blive optaget forhandling med kommandant
skabet i Jægerspris i det omfang stiføringen berø
rer eller er i sammenhæng med militært område.” 
ad 4>
Punktet på side 44 i kommuneplanforslaget ændres 
som af kommandantskabet: anført.
Pkt. på side 2o, 32 og 66 om offentlighedens ad
gang til militært område tages til efterretning, 
idet man på side 44 indskyder "Stiftelsen” som en 
yderligere part ved kommende forhandlinger.

Dag og år:

Mandag, 7* december 1981

Æ  - A  3
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iajl.

Hovedstadsrådet har ved skrivelse af 21.lo.81 
meddelt, at kommunen kan vedtage kommuneplan- 
forslag under forudsætning af:

, - at rammebestemmelserne for område 37 ikke 
medtages

, - at det forudsættes, at kommunen i det videre 
kommuneplanarbejde tager sommerhusområderne 
op. til vurdering - jfr. Miljøministeriets 
cirkulære af 16.6.77» kap. II,

, - at anvisninger jfr. Miljøministeriets cirk. 
af 6.8.80 om reservation af arealer til atom- 
kræftværker indgår i rammebestemmelserne vedr. 
områderne Cl, C2, C3 og Dl 

, - at kommuneplanforslaget indeholder arealreservat 
til den regionale naturgasledning.

.Endvidere oplyses, at der indsættes en bestemmelse 
for områderne LI, L2 og L3 om, at der ikke kan 
udarbejdes lokalplaner før regiontillæg 3 er 
godkendt,

. Endelig anbefaler Hovedstadsrådet at kommunal
bestyrelsen overvejer visse ændringer og 
suppleringer jfr. kap 4 i PD 317«

lo.11.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget med bemærkning 
ad 1.
Arkitekt Sv. Allan Jensen kontakter Hovedstadsrå
det med henblik på en klarere definition af dette 
punkt.
ad 2.
Det bør her bemærkes, at nævnte cirkulære er ophæ
vet ved Miljøministeriets cirkulære af 28. aug. 81. 
Problemet skal herefter betragtes i relation til 
dette cirkulæres kap. V - "Ændret anvendelse af 
eksist. fastlagte, men endnu ikke bebyggede sommer
husområder. "
Udvalget finder ikke, at der er mulighed for at æn
dre områdets status fra sommerhusområde til "andre 
og mindre arealkrævende fritidsformål, idet området 
ved Tørsiev/Gerlev er privat ejet og disponeret." 
ad 3*
De her omhandlede områder er 
Cl. Centerområde - Jægerspris by 
C2. Centerområde - Møllevej 
C3. Centerområde - Gerlev 
Cl. De Tre Ege m.v.
De nævnte anvisninger fra Miljøministeriets cirku
lære indarbejdes i rammebestemmelserne. 
ad 4«
Der søges indarbejdet den fornødne arealreservation 
ud fra Hovedstadsrådets kortbilag, idet det bør be
mærkes, at man her betegner dette som"en skitsemæs
sig føring."
ad 3 .
Nævnte bestemmelser indarbejdes under her omhand
lede områder (det åbne land).

vend



fortsat 
ad 6.
Her er nævnt
a) enkeltområderne C1-C2-C3-D1.
Se pkt.3*
b) enkeltområderne B7 .
Se pkt.l.
c) enkeltområderne E3 og E4 (erhvervsområder i 
Lyngerup og Dalby).

I de respektive lokalplaner nr. 17 og 16 §3 står: 
"Der må inden for området kun udøves virksomhed, 
som ikke eller kun i ubetydelig grad medfører ge
ner i form af støj, luftforurening eller lugt.n

Kravet om samme punkts indarbejdelse i rammenesteim 
melseme synes derfor overflødigt.
d) det åbne land 
Se pkt. 5»
e) kortmateriale
Sv. Allan Jensen kontakter Hovedstadsrådet (Carlo 
Dræger herom).

4
2 5 .
Landbrugsministeriet meddeler ved skrivelse af 
30.lo.81, at kommuneplanforslaget bør justeres 
på følgende punkter:
- planen bør suppleres med bestemmelser om 
arealbesparelser ved byvækst.

- Retningslinier for anlæg af stier uddybes 
under hensyn til landbrugsinteresserne.

- Retningslinier for landsbyerne og byggeri i 
det åbne land suppleres med bestemmelser, der 
tager sigte på at opretholde eksisterende 
landbrugsdrifter.

lo.1 1.1981.
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-udval- 
get med bemærkning om, at Landbrugsministeriets 
kommentarer til de her nævnte punkter indarbejdes 
i den endelige kommuneplan.

G26 .
Dansk Kotorsports Råd meddeler i skrivelse 
af 29.lo.81
- at de håber på at der reserveres arealer 
hvorpå der kan etableres motorsportsanlæg.

lo.1 1.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget med bemærkning om, at denne optages til nær
mere behandling i forbindelse med en revision af 
kommuneplanen inden for perioden 1.1.1982 - 1 .1 .
1984.



27
6-

Kommuneplan,
Grundejerforeningen Skehøj fremsender indlæg v/edr 
kommuneplan omfattende 
1.
Sti til Orebjerg skov fra vejen mellem Orebjerg 
og Dalby Huse,
2.
Stien fra Færgelunden-Over-Dråby-sommerhusområdet 
i Qver-Dråby-langs stranden-Storgårdens plantage- 
Kyndby Huse,
3.
Forslag om at kommunen køber Storgårdens plantage.

lo.1 1.1981.
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-udval- 
get med bemærkning: 
ad 1.
Omhandlede sti optages til nærmere prioritering i 
forbindelse med udarbejdelse af en økonomisk og 
fysisk dispensationsplan for det samlede stinet. 
ad 2 .
Ma henvise til Frederiksborg amt, idet den her 
nævnte sti er en regional sti. 
ad 3.
Planlægningsudvalget kan ikke anbefale at købe 
Storgårdens plantage med henblik på en rekreativ 
udnyttelse.

28. /}.

Miljøministeriet, Skovstyrelsen meddeler ved 
skrivelse af 3o.lo.81 at de ikke har konkrete 
bemærkninger til det foreliggende kommune
planforslag

lo.1 1.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til alminde
lig efterretning for ØK-udvalget.



Venstres ungdom i Jægerspris fremsender ved 
skrivelse af 29«lo«81 følgende ændrings
forslag:

1. - mulighed for 3° andelsboliger i Dalby
2 . - Mølleparkens byggeri spredes over 4-5 år
3. - området ved Møllevej udlægges til privat

service
4. - Der etableres ikke ny aldersintegreret

institution i Jægerspris, hvorimod børne
have på slottet og i Gerlev omdannes til 
aldersintegreret institution med plads til 
(op til) 13 vuggestuebørn«

5. - Der etableres mulighed for døgnpleje
6. - Der bevares en skole i Gerlevområdet
7. - Jægerspris trafiksaneres
8. - Ny tilkørsel til Vester strand
9« - Der laves kollektiv trafik mellem Jægerspris 

og Gerlev
lo.- Teksten i lokalområde G2 sndr4s fra "samt 

institutioner..." til "i området".

?9»

lo.1 1.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget med følgende bemærkninger: 
ad 1 .
Der er ikke mulighed for en isoleret udnyttelse 
af arealer i Dalby til 3o andelsboliger, men man 
må henvise til, at man i boligkvoten vil tilstræ
be, at en væsentlig del af kvoten for afrunding 
af landsbyer falder i Dalby . jfr. side 39 i kom- 
muneplanforslaget. 
ad 2 .
Kan ikke imødekommes, idet boligselskabets bygge
program er disponeret i 1985 og 1984 med 2x63 bo
liger. 
ad 5«
Område C2 er disponeret til såvel privat service 
som til institutioner af almennyttig karakter. 
Ændring kan ikke foretages. 
ad 4 «
Der henvises til den sociale udbygningsplan. 
ad 3«
Der henvises til den sociale udbygningsplan. 
ad 6 .
Der henvises til skoleudbygningsplan. 
ad 7 «
Her har Teknisk udvalg i sit møde den 9*4«d.å. i 
forbindelse med indlæg omkring seperat cykelsti 
tilkendegivet, at et sådant projekt kan udskydes. 
Planlægningsudvalget må henholde sig til, at Ho
vedgaden henhører under Frederiksborg amt og des
årsag må afvente evt. dispositioner herfra. 
Thyrasvej og Askevej.
Teknisk udvalg har ligeledes i samme møde udskudt 
planer om at lave nævnte veje til "stilleveje". 
Planlægningsudvalget tiltrådte dette.

Dag og år:

Mandag, 7 » december 1981
Blad nr.
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ad 8
Planlægningsudvalget tiltrådte her ligeledes, at 
dette projekt af Teknisk udvalg var udskudt. 
ad 9«
Man henviste her til, at der eksisterer en bus
forbindelse (linie 321), og som kører mellem 
Jægerspris og G-erlev. Buslinien har imidlertid 
ikke været optrykt i køreplan siden vinterkøre
planen fra 28. sept.-25. april 1981, men Trolle 
Simonsen har ved henvendelse herom tilbudt at 
lade optrykke seperat køreplan for linie 321 og 
fremdeles igen lade den indgå i den ordinære 
køreplan for sommeren 1982. 
ad lo.
Teksten bevares som udformet.

3o.

Kommuneplan.
Efter byrådets vedtagelse af kommuneplanforslagets 
godkendelse den 16.6.1981 var der pr. 18.6.1981  
indkommet mindretalsudtalelser fra 
Venstres byrådsgruppe 
Børge Knudsen
Fremskridtspartiet v. Sv. E. Lutzen 
SF v. Sv. E. Isakson

lo.1 1.1981.
Planlægningsudvalget fremsender sagen til alminde
lig efterretning for ØK-udvalget.

31.

Procedure indtil endelig vedtagelse af 
kommuneplan.__________________________
Offentlighedsperioden jfr. §7,4 i lov nr.
287 af 2 6.6 .75 om kommuneplanlægning, er 
udløbet pr. 1,11,81.
Herefter kan byrådet jfr. lovens § 9 vedtage 
planen endeligt, hvilket ifølge den oprindelige 
tidsplan er fastsat til 1 5 . dec. 1981.
Ud fra dette ønskes en detaljeret tidsplan for 
restperioden.

lo.1 1.1981.
Revideret kommuneplan forelægges 
Økonomiudvalget den 7 .12.1981 og 
Byrådet den 15.12.1981
med henblik på en endelig vedtagelse.





M ±
Onnibuskørsel,

På byrådets seminar omkring kommuneplanlægning 
dan 29.4.1981 blev det vedtaget at lade spørgsmå
let om en såkaldt "sløjfebus" overgå til alm. ud
valgsbehandling*
Til brug for sagens evt, forelæggelse for HT øn
skes derfor udvalgets nærmere definition på begre- 
bet^ samt en fastlæggelse af den påtænkte rute - 
kørselsintervaller m*v.
2.6.1981:
i/S Simonsen og sønner tilsiges til nærmere 
forhandling.

5.6.1981:
Tilsagt til den 25.6.1981 kl 143o 

25.6.1981:
Teknisk udvalg vedtager at afvente kommuneplanens 
debatperiode 1.7.1981 - 1*11.1981, hvorefter sagen 
forelægges udvalget påny.
Oen førte forhandling med repr. fra HT gav ikke 
nogen egentlig afklaring på problematiken, men det 
blev dog pointeret, at sagen ved dens forelæggelse 
for Hovedstadsrådets Trafikudvalg skulle indeholde

behovsanalyse
ruteforslag
kørselsintervaller (=køreplan) 
redegørelse om administrationsform.
Således foranlediget genfremsættes sagen på Teknisi 
udvalgsmøde den 3.11.1981

3.11.1981:
Sagen oversendes til PLU med bemærkning om, at 
Teknisk udvalg ikke på nuværende tidspunkt finder 
grundlag for etablering af den her omhandlede 
"sløjfebus".

lo.1 1.1981:
Planlægningsudvalget fremsender sagen til ØK-ud- 
valget, idet man følger den af Teknisk udvalg af
givne indstilling.



35.

Forslag til kommuneplan 1981-92 
for Jægerspris kommune.
Jægerspris kommune har med skrivelse af 1« juli 
1981 fremsendt ovennævnte forslag til kommuneplan 
til amtsrådet.
I denne anledning skal meddeles, at den planlagte 
hovedlandevej fra Lyngerup til Tørslev Hage og den 
planlagte forlægning af ldv. 541 vest om Jægers
pris til Lyngerup ikke påregnes anlagt i planpe
rioden, men at disse veje bør vises på kommune
planforslagets kortbilag som "planlagte veje efter 
1992”. Endvidere skal meddeles, at etablerings
tidspunktet for de i "Stiinvesteringsplan 75" 
planlagte hovedstier i Jægerspris kommune må for
ventes at ligge uden for planperioden 1981-9 2, og 
at spørgsmålet om stiernes nøjere placering - kob
lingsprincippet m.v. - både bør koordineres med og 
indgå i den forestående stiplanlægning i kommunen.
1.12.1981-:
Teknisk udvalg indstiller til ØK-udvalg, at de 
af Frederiksborg amt fremførte bemærkninger ind
arbejdes i kommuneplan*

36.

Kommuneplan.

På grundlag af de af Planlægningsudvalget den lo. 
11.1981 trufne indstillinger omkring indsigelser 
m.v. fremsender arkitekt Sv Allan Jensen selve 
kommuneplanen, som den nu foreligger omredigeret, 
til byrådets vedtagelse.

37.
Boligfonden SDS.
I Skr. af 24/11 1981 fremsender boligfonden an
søgningsskrivelse vedr. opførelse af 4o andels
boliger på matr. nr. 7 f£ - 7 sL Neder-Draaby by, 
vedlagt ansøgningsskema I til Boligministeriet 
om støtte i henhold til lov om boligbyggeri, hvori 
bl.a. søges om byrådets godkendelse af skitsepro- 
jektet m. overslag af udgifter m.v. herunder god
kendelse af af rentesikring og kommunegaranti.
Der henvises til Boligstyrelsens skr. af 23/6-81 
vedr. krav til bygherre og byråd.



38 o

Sjællands Håndbold Forbund, der fejrer 
50års jubilæum den 13. december 1981, an
søger om en "kontant jubilæumsgave". 
Fondens midler skal anvendes til udvikling 
og dygtiggørelse af håndboldspillende ung
dom, hvoraf Jægerspris kommune har ca. 400

3 9 .

Følgende institutioner ,m.v. ansøger om til
skud :

a. Børnesagens Fællesråd, Julestjernekomiteen.
b. Ungdommens Vel.

c. Dansk Blindesamfund, Fr.borg amt.

d. Landsforeningen af larynggectomerede (stru
beløse) .

e. KFUK's Sociale arbejde.

f. Muskelsvindfonden.

4 o  ♦

'
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Ansøgning om tilskud til efterskole.



Vedr, tilskud til unges skoleophold i udlandet,

fremsender skr. af 12/11-81 
vedr. ovennævnte, idet han udbeder sig en nærmere 
forklaring på udvalgets afgørelser vedr. tilskud 
til udlandsrejser og ophold i øvrigt, idet han me
ner, at der må være en forskelsbehandling af kom
munens borgere.

4 1 .

42.
Dagplejen. 16.11.1981

Dagplejeledelsen ansøger herved om tilskud til 
julefrokost 1981.
Der er p.t. ansat 72 dagplejere + dagplejeledelsen 
+ de til den tid værende unge arbejdsløse, beskæf
tiget i. dagpiejeregis.
SOCIALUDVALGET den 24.11.1981: Anbefales.

4 3 .

Børnehaverne i Jægerspris kommune.

Samtlige børnehaver i kommunen ansøger om tilskud 
til julefrokost for de ansatte i lighed med øvrige 
institutioner ialt 49 ansatte.

4 4 .

Kursusansggning:
Socialinspektør N.V.Thomsen ansøger om del
tagelse ilkursus på Den kommunale Højskole 
i perioden 17.2.-2o.2.1982 for socialin
spektører.Kursusprogram vedlægges.

Dag og år:

Mandag, 7* december 1961
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45
iA

PEN KQHHUNALE DAGPLEJE j.4o-6-lo/8.1o.8l/AS

Kommunernes Landsforening har den 4.8.81 udsendt 
ny overenskomst vedr.løn-og ansættelsesvilkår for 
dagpleje. Overenskomsten træder i kraft pr.lookt. 
1981, men enkelte tillæg er regulerede med tilb.- 
virkende kraft til 1.4.81.
De. vigtigste ændringer opsummeres herved:

1 ) fra I.I0 .8I afløses den hidtidige garantiord
ning af en mindsteindtægtsordninq, der sikrer 
dagplejeren en ugl.mindsteindtægt svarende til 
det samlede vederlag for pleje af 3 børn i 43* 
times pleje. Ændringen medfører, at der efter 
overenskomstens udsendelse ikke kan indgås af-i 
tale om garantiordning i henh.til hidtidig ovei 
enskomst.

2 ) alle dagplejere, der efter udstået prøvetid dei 
I.I0 .8I iflg.kontrakt har en indtægt svarende 
til mindst vederlaget for 3 børn i 43j times 
pleje, overgår pr.denne dato til ansættelse mei 
mindsteindtægt

3) dagplejere, der ansættes efter den I.I0 .8I, 
skal, såfremt de ansættes med en kontrakt, der 
medfører en ugl.indtægt svarende mindst til 
vederlaget for 3 børn i 43̂ - times pleje, efter 
prøvetidens udløb ansættes med mindsteindtægt

4 ) med virkning fra 1.lo.1982 kan antallet af dag
plejere ansat uden mindsteindtægt højest udgø
re 25$ af det samlede antal dagplejere i kommu
nen

5) dagplejere ansat med mindsteindtægt er forplig
tet til at modtage indtil 4 børn i dagpleje, 01 
ved frivillig ordning kan der indgås kontrakt 
om pleje af 5 børn

6 ) der kan som hidtil indgås kontrakt med dagple
jeren om det antal børn, den pågældende er for
pligtet til at modtage (men i så fald er ansæt
telsen uden mindsteindtægt)

7) 2o timers plejen er afskaffet
fremtidig kun 32 timers pleje

og 43i
8 ) ændret beregning af overtidsbetaling
9) ny bestemmelse om godtgørelse for skemalagt 

beskæftigelse over 5o tm. ugl.
lo) nye opsigelsesvarsler 

fra kommunens side:
a. til fratræden 13 uger
b. regulering af børnetal/længden

1 1 ) dagplejere er omfattet af de i kommunen gæl
dende tillidsmandsregler. Hver den .1. i et kva 
tal udleveres der en personalefortegnelse til 
d8 valgte tillidsrepræsentanter. Af personale- 
fortegnelsen skal det fremgå, hvilke dagplejen 
der ikke er ansat med mindsteindtægt.

I overenskomsten henstilles det til kommunalbesty
relsen, at dagplejere som hovedregel ansættes til 
pleje af 3 børn a 43-̂  time eller derover, således 
at de pågældende omfattes af mindsteindtægtsord
ningen. fortsættes

af plejeintervaller 
fra dagplejerens side

6 uger 
6 uger

• • • • t



Dag og år:

Mandag, 7<> december

DEN KOnnUNALE DAGPLEJE, side 2

Såfremt en kommunalbestyrelse beslutter sig for at 
anvende undtagelsesbestemmelsen for ansættelse af 
dagplejere, indenfor den aftalte begrænsning på 
makso 25^, kan man fra de kommunale arbejdsgiver
parters side pege på følgende hensyn, der kan kom
me i betragtning ved ansættelse efter undtagelses
bestemmelsen:
- hensynet til dagplejerens egne ønsker
- hensynet til dagplejehjemmets egnethed (herun

der antallet af egne børn)
- hensynet til passende fordeling af dagplejere i 

geografisk henseende

1981
Formandens 
initialery ;
n/k //,m\

Ulaa nr.

1110

DAGPLE3ELEDER INDSTILLER, at kommunalbestyrelsen 
vedtager 25^ - reglen som gældende for Dægerspris 
kommune med henvisning til ovennævnte hensyn og 
flexibiliteten i dagplejeordningen.
SOCIALUDVALGET den 13.lo.1981: Indstilling 
godkendt.

4 6»
Besættelse af den opslåede ledige stilling 
som assistent i social- og sundhedsforvalt
ningens dagpenge- og sygesikringsgruppe:
Ansøgningsfristen er udløbet den 23.11.81 
og der er indkommet følgende ansøgninger:
1.

2 .

3.

4.

5.

6.

7.

8 .

/  —

indstilles som nr. 1.
’ indstilles som nr. 2.

Fremsendes til orientering for økonomiudvalget.
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Bogholder Svend Korterup søger om tilladelse 
til at deltage i kursus for "økonomichefer/ 
koramunebogholdere" på Den kommunale Højskole 
i Grenå.
Tidspunkt: 7/2 til lo/2 81.

,,

Pris: kr. 1.53°

"48.
På grund af de ændrede og nye arbejdsfunktioner 
i økonomisk forvaltning gennem de seneste år, 
menes lederens stillingsbetegnelse ikke at
være dækkende mere.
Ændring til "Økonomichef" vil herefter være 
mere relevant til at betegne funktioner fom: 
- regnskab, budget, planlægning, opkrævning, 
løn, ejendomsbeskatning m.v.

42 l
I forbindelse med indskrivningen til folke
skolens nye børnehaveklasser og 1. klasser 
har Sogneskolens sekretærer præsteret 16 
arbejdstimer udover den normale arbejdstid
Det indstilles med anbefaling til økonomi
udvalget, at der ydes en tillægsbevilling 
til dækning af de 16 løntimer.
Skolesekretærerne

har præsteret arbejdet.
(Skolens kontor fremsender lønsedler)

yt .<?
~7T

Vedr. afholdelse af udgifter til kursus
virksomhed og anden uddannelse for Jægers
pris kommunes skoleinspektører.

Clh p /7/’3  .
/

Kontoen for lærerpersonalets kurser og 
videreuddannelse administreres af ledende 
skoleinspektør. Over kontoen afholdes kur
susafgifter og befordring samt evt. ophold.
I forbindelse med ansættelse af nye skole
inspektører på alle 3 skoler, har der været 
særligt behov for supplerende uddannelse 
for skolecheferne. Disse kurser er "kost
bare" således, at det går hårdt ud over 
lærernes almindelige kursusvirksomhed.
Til aflastning for kontoen, der under nor
male forhold har været tilstrækkelig, ind
stilles det, at fremtidige skolelederkur
ser afholdes over samme konto som for ad
ministrationens forvaltningschefer og ef
ter bevilling fra økonomiudvalget.

_v~r



5Ll

Den kommunale Højskole i Grenå tilbyder kursus 
i "Løn- og ansættelsesforhold" (videregående), 
3ogholderen anbefaler at . deltager
i tiden 2%- til 26. juni 1981.

52.
Økonomiudvalget søges om refusion af udgifter 
til gennemførelse af aerconom
studie, der nu har foregået i ca. 2 år. 
Beløbets størrelse andrager ca. 2.6oo. 
Bogholderen anbefaler idet man ved tilrette
læggelsen af huslejeadministrationen søger 
at trække på en stor del af den tilegnede 
viden.

53.
Personalesag i Social- og sundhedsforvaltningen.

M i

Vedr, samarbejdsudvalg

Kommunernes Landsforening fremsender cirkulære 
vedr. nye bestemmelser om samarbejde og samar
bejdsudvalg der træder i kraft pr. 1 . januar 1982«



Kloak syd/spildevandsplan.
Miljøstyrelsen fremsender skrivelse af 3o.nov.1981 
til
A/S INGENIØRGRUPPEN 
HOVEDSTADSRÅDET

^1 i-'C/̂CC-cj *
T

omhandlende Miljøstyrelsens vurdering af de sted
fundne undersøgelser omkring nedsivningsmuligheder
ne .
Endvidere er der foruden 3 bilag udvisende de tre 
sommerhusområder vedlagt et notat vedr. Miljøstyrej 
sens forvaltningsmæssige overvejelser.

De her nævnte bilag og skrivelser er vedlagt dags- ■ 
orden.

1.12.1981:
Teknisk udvalg indstiller til byrådet, at man over-- 
for Hovedstadsrådet i forbindelse med sagens behanc 
ling pointerer, at man fastholder den tidligere goc- 
kendte spildevandsplan for de her omhandlede tre 
sommerhusområder, idet man finder, at den af Miljø-' 
styrelsen afgivne vurdering vil indebære en højst 
uheldig sammenblanding af kloakering og nedsiv
ning (med og uden grundvandssænkning). Dette vil 
medvirke til at skabe et for sommerhusbeboerne 
højst uensartet serviceniveau, som hverken kommu
nen eller de enkelte sommerhusbeboere kan have in- ■ 
teresse i.

Udvalget finder ingen anledning til at indbringe 
sagen for Miljøministeriet på det foreliggende 
grundlag, idet afgørelsen ikke indebære en endelig 
stillingtagen til, at den fremtidige spildevands- 
bortskaffelse i de berørte områder skal ske ved nec 
sivning.



TILLÆGSDAGSORDEN:

56. /
Tillægsbevilling - Ejendomsudvalget 
Rammebevilling vedr. vedligeholdelse af faste 
ejendomme er på grund af ekstraordinære mange 
nyistandsættelser overskreded pr. 2o.ll.81 
med kr. 85.ooo - Nødvendig tillægsbevilling 
for resten af 1981 udgør herefter

-6

oll-o2-o6l-oo kr, loo.ooo

Kignæshallen
Energibesparende foranstaltninger 
er overskredet oprindeligt budget 
med ............. o32-o2-lo5-5o

Ekstraarbejder i forbindelse med 
energibesparende arbejder har 
medført overskridelser på følgende 
konti:

24.000

Pensionistboliger

o32-o6-lo5-o8 11 I8I .000
3ol-o2-o88-o6 n 9.000
3o1- o8- o75“ o 5 11 5 5.ooo
513-o2-159-o6 11 I5.000
535-o4-185-o6 11 4.000

593-o2-o65-o6 11 8I .000
kr.___476.000

Den samlede tillægsbevilling kan ikke anvises 
som besparelse på andre af udvalgets konti.
Som årsag til ovennævnte overskridelser skal 
nævnes:
ad. oll-o2-o6l-oo 
I dette beløb indgår bl.a. 
opsætning af køkken på Solbakkevej.
Dette var budgetmæssigt medtaget i
198o, men først opsat i 1 9 8 1 .... kr.____ 23.000

ad. 301-08-073-03
Der er her medregnet............ kr.____ 33.000
som vedr. montering af automatik 
jfr. tilbud af 7 .lo.go.

ad. 395- o2-o63-o6
De samlede udgifter kan opdeles på 
følgende arbejder:
Termostatventiler ....kr. 12.000
Udskiftning (døre/vinduer)lo6.ooo
fugning............. kr. 2 .oookr. 12o.ooo
Ad. o32-o6-lo5-o8
Budget ........................... kr. 320.000
overskridelse .................... " 181.000
Samlede udgifter .............. ,kr. 50I.000
der kan fordeles i følgende 
arbejder:
ovnlys - tømrer .......kr. I9I .0 0 0
tagdækning ............ " 271.000
murerarbejde ..........  " 5 .0 0 0
amaturer+installation.. " 34.oookr. 50I.000

Dag og år:

Mandag, 7. december 1981

s L>.
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Ejendomsudvalget den 2.12.1981 
Fremsendes til økonomiudvalget



57.

.ALDERSINTEGRERET INSTITUTION I DALBY, side 2
Protokolat fra fællesmødet mellem socialud
valget og. kultureltudvalg fredag d. 4.12.81 
på Solbakkeskolen i Dalby:-
1.- Deltagere:
Socialudvalgets medlemmer, _j_ borgmester 
Karl Johansen
Kultureltudvalgs medlemmer, f Preben Karise
Arkitekt Torben Hjort 
skoleinspektør Jørgen Larsen 
afd.leder Erik Banke Jensen 
pædagogkonsulent Erling Lorentz-en 
ingeniør Hans Erik Jensen
Der foreligger skrivelse fra afd.leder Erik 
Banke Jensen af 2.12.1981 med forslag til 
ændringer i den indendørs indretning af in
stitutionen .
Arkitekt Hjort gennemgik projektet med fyld[ 
astgørende oplysninger om, hvilke gennem
gribende ændringer, der skal foretages i 
projektet, såfremt den eksisterende idræts
plads skal bevares.
Der kan i dag ikke sættes priser pa ændrinc 
forslagene, men det vil dreje sig om adski] 
lige hundrede tusinde kroner, - tillige må 
det igangværende byggeri stoppes omgående, 
og man må imødese erstatningskrav fra hånd
værkerne.

Flere deltagere udtalte sig i sagen.
Udvalgenes medlemmer er enige om at fast
holde det påbegyndte projekt med den til
føjelse, at kultureltudvalg indleder for
handlinger med idrætsforeningen om anlæg 
af endnu en fodboldbane på Svanholms jord, 
nordvest for anlægget.

'Cuc f-


